
BESEDE IN DEJANJA
Razgovor s sekretarjem komiteja OK ZKS Francem Hribarjem

Uspešno krmarjenje v letu 1979
V dneh, ko začnemo premišljevati, kje bo-

mo preživeli novoletno noč, že kar po navadi
naredimo obračun dela v iztekajočem se letu
in si hkrati zastavimo nove cilje. Za tokratni
obračun dela, uspehov in težav v šišenski ob-
čini smo poprosili sekretarja kotniteja OK
ZKS Ljubljana-Šiška Franca Hribarja.

• »Ocenjujemo, da smo kljub objektivnim
pa tudi subjektivnim težavam, na vseh pod-
ročjih dosegli preceišrvje uspehe. Seveda je
uspehe težko natančno izmeriti, toda že ne-
katera dejstva dokazujejo, da je bilo leto
1979 skoraj na vseh področjih našega življe-
nja in ustvarjanja izredno plodno.«

»Pri delu družbenopolitičnih organizacij
smo skušali kar najbolje tudi v praksi izvesti
ukrepe in naloge, ki nam jih je zadal 11. kon-
gres ZKJ. Pri uresničevanju teh nalog smo
naleteli tudi na določene odpore, ki so imeli
za posledico sprejem nekaterih političnih in
zakonskih ukrepov, saj se v nekaterih OZD
niso dovolj odgovorno obnašali pri uresniče-
vanju določil zakona o združenem delu. Prav
zaradi tega smo imeli nekaj problemov, ki
so se izražali v nezadovoljstvu delavcev in
krajših prekinitvah dela. Ugotovili smo, da
so bile kršene zakonske norme, te kršitve pa
so s pridom izkoriščali nekateri posamezniki,
si na ta način prisvojili oblast in izrinili de-
lavce, da bi sami odločali o ustvarjenem in
delitvi dohodka, da bi delavci sami vplivali
na celotno gospodarjenje, da bi vplivali na
reševanje vseh tistih vprašanj, ki lahko ogro-
žajo njihovo socialno in ekonomsko varnost.
Toda tudi ti problemi nJso vplivali na sta-
bilno in trdno politično situacijo v občini.«

»Ugotovimo lahko, da se je v iztekajočem
letu izredno okrepila ofenzivnost vseh samo-
upravnih socialističnih sil, utrdila akcijska in
idejna enotnost ZK, okrepila samostojnost in
angažiranost,« je ocenil leto 1979 Franc Hri-
bar.

Sišenska občina se izredno hitro razvija.
število prebivalcev hitro narašča, kar terja
tudi reševanje celotne problematike, ki na-
staja v tej povezavi. Gradnja vrtcev, šol, ure-
janje celotne infrastrukture so samo najpo-
membnejše naloge, ki jih je treba sproti ures-
ničevati zaradi tega. Kaj smo storili na tem
področju?

• »Res se šiška izredno hitro povečuje in
je trenutno po številu prebivalcev za Maribo-
rom druga največja slovenska občina. Letno
zgradimo od 800 do 1000 stanovanj, kar pa
hkrati zahteva tudi zadovoljitev potreb po
družbeni infrastrukturi, po drugi strani pa tu-
di vključevanje vseh teh ljudi v delegatski
sistem. Na obeh področjih smo dosegli po-
membne uspehe, seveda pa vse le ni tako kot
bi si želeli.«

Poglejte, Siška je druga v Sloveniji po
številu prebivalcev, toda šele dvanajsta po
narodnem dohodku na prebivalca. Sišensko
gospodarstvo je precej močno, dpbro gospo-
dari, pa vendarle ni moč zadovoljiti vseh po-
treb.

• »Vse to je res. Precej Šiškarjev hodi na
delo v druge občine, predvsem v občino Cen-
ter in tam ustvarja novo vrednost, po drugi
strani pa nam kljub velikim uspehom gospo-
darstva vedno novo priseljevanje ljudi one-
mogoča, da bi se povzpeli po lestvici. Toda

prav uspehi našega gospodarstva so porok,
da bomo tudi naprej lahko sledili dinamič-
nemu razvoju šišenske občine na vseh pod-
ročjih.«

Kako pa ocenjujete gospodarske rezultate
naše občine?

• »Šišenske OZD so poslovale dokaj dobro,
uspehi pa bi bili še boljši, če ne bi tudi na
naše gospodarstvo vplivali nekateri zunanji
dejavniki kot visoka inflacija, recesija na tu-
jih trgih, ukrepi zveznega izvršnega sveta,
pa tudi nekatere subjektivne težave. Ker je
v šišenski občini velika večina predelovalne
industrije, so se ukrepi ZIS še kako čutili,
saj je naše gospodarstvo v veliki meri od-
visno od uvoza repromateriala. Zaradi za-
ostrene situacije na tujih trgih bomo tudi tež-
ko uresničili naš cilj na področju zunanje-
trgovinske menjave — da bi uvoz pokrili z iz-
vozom.«

Pogovarjala sva se o dinamičnem razvoju
Šiške in o vključevanju Ijudi v delegatski
sistem. Lahko to razložite nekoliko bolj po-
drobno, še posebej pa nas zanima, kako se bo
nadaljeval proces preoblikovanja krajevnih
skupnosti, ki se je letos začel v Dravljah.

• »Podatek, da v vseh oblikah aktivnega
družbenega angažiranja sodeluje nad 30.000
občanov, je dovolj zgovoren. Seveda pa tako
razvejan politični sistem kot je šišenski in
naš dinamičen razvoj zahtevata stalno dopol-

njevanje in iskanje možnosti za še večjo ši-
rino in odprtost, za vključevanje kar najšir-
šega kroga ljudi v vse oblike odločanja. Zato
smo velike napore vložili v preoblikovanje
krajevnih skupnosti, ki se bo nadaljevalo tudi
v prihodnjih letih, saj predvidevamo, da bo-
mo imeli čez dve leti namesto sedanjih 23
krajevnih skupnosti 31 krajevnih skupnosti.
Proces se je že začel, pri njegovem uresniče-
vanju pa se srečujemo s prostorskimi pro-
blemi, v posameznih krajevnih skuphostih pa
tudi z zaprtostjo v lastne okvire. Vse to pa ne
more zavreti začetega procesa, saj gre za za-
dovoljevanje potreb in zahtev občanov.«

V Šiški je 5480 članov zveze komunistov,
ki so združeni v 248 osnovnih organizacijah.
Kaj pa menite o njihovem delu v letu 1979?

• »Pri tako razvejanem političnem sistemu
je nujno, da je ZK vpeta v vse tokove živ-
ljenja in ustvarjanja. To smo nedvomno do-
segli. Po 11. kongresu ZKJ se je utrdila samo-
stojnost in odgovornost članov ZK, kar se
kaže v doseženih rezultatih kot tudi v inte-
resu delavcev in občanov, da vstopijo v vrste
ZK. V letu 1979 smo sprejeli 600 novih čla-
nov ZK. Zavedamo se. da moramo za uspešno
uresničevanje sprejetih nalog krepiti idejno
zavest in usposobljenost vsakega člana ZK.«

Ob koncu razgovora samo še vprašanje:
najvažnejše naloge v letu 1980.

• »Cakajo nas težke in odgovorne naloge.
Borba za stabilizacijo gospodarstva, izvrševa-
nje sprejetih planskih obveznosti, utrjevanje
političnega sistema socialističnega samo-
upravljanja, utrjevanje In podružbljanje
družbene samozaščite in ljudske obrambe na
vseh področjih življenja, zagotovitev popolne
akcijske in idejne enotnosti vsakega člana
ZK bodo najvažnejše naloge, ki jih bomo mo-
rali uresničiti,« je dejal Franc Hribar.

France Kmetič

SREČANJE PREDVOJNIH REVOLUCIONARJEV

Predvojni revolucionarji s področja naše občine so se zbrali na vsakoletnem srečanju.
Uvodoma jim je spregovoril Franc Hribar, sekretar OK ZKS Ljubljana-šiška, dekliški pev-
ski zbor glasbene šole Franc Šturm pa jim je zapel venček pesmi. Ob obujanju spominov je
srečanje minilo v vedrem razpoloženju. (Foto: F. Rozman)


